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 بارش برف و باران
 در جاده های 2۶ استان کشور

رئیس مرکــز اطلاعات و کنتــرل ترافیک پلیس 
راهور فراجا از بارش برف و باران در جاده های ۲۶ 

استان کشور خبر داد.
سرهنگ احمد شــیرانی ، درباره آخرین وضعیت 
جوی جاده های کشــور گفت: تردد در محورهای 
چالوس، هراز و فیروزکوه، آزادراه تهران – شمال و 
آزادراه قزوین - رشت )رفت و برگشت( به صورت 
عادی اســت اما در محورهای شمالی بارش برف 
و بــاران و مه گرفتگی در ارتفاعات گزارش شــده 

است.
وی با اشــاره به اینکه در سایر محورها تردد روان 
است و مشکل ترافیکی خاصی وجود ندارد، ادامه 
داد: در برخی از محورهای اســتان های آذربایجان 
غربی، آذربایجان شــرقی، اردبیــل، البرز، تهران، 
زنجان، ســمنان، فــارس، قزوین، قم، لرســتان، 
مازندران، مرکزی، همدان، اصفهان، چهارمحال و 
بختیاری، گلستان، کرمانشــاه، ایلام، کهگیلویه و 
بویراحمد و کردســتان بارش برف و باران گزارش 

شده است.
رئیس مرکــز اطلاعات و کنتــرل ترافیک پلیس 
راهــور فراجا دربــاره بارش باران در پنج اســتان 
کشــور خاطرنشــان کرد:  در برخی از محورهای 
اســتان   های خراســان جنوبی، کرمان، سیستان 
و بلوچســتان، خوزســتان و گیلان بــارش باران 

مشاهده شده است.

هوای تهران پاک شد 
بر اساس اعلام شرکت کنترل کیفیت هوای تهران 
میانگیــن کیفیت هوای پایتخت روز گذشــته در 
حالی در شرایط »پاک« قرار گرفت که بارش برف 

در برخی معابر شهر گزارش شده بود.
آلاینده شــاخص هوای پایتخت طی ۲۴ ســاعت 
گذشــته »ذرات معلق کمتــر از ۲.۵میکرون« با 
میانگین ۷۱  بود و کیفیت هوای پایتخت شرایط 
قابل قبول قرار داشــت. آلاینده شاخص هم اکنون 
»ذرات معلق کمتر از ۲.۵میکرون« با میانگین ۵۰ 

و کیفیت هوا در وضعیت پاک است.
همچنین در پی ورود ســامانه بارشــی به کشور 
طی روزهای گذشته به کشــور شاهد بارش برف 
در برخی نقاط شــمالی تهران از صبح روز گذشته 
بوده ایم و شدت برف باعث سفیدپوش شدن برخی 

معابر شده است.
گفتنی است که شــاخص کیفیت هوا )AQI( به 
پنج دسته اصلی تقســیم بندی می شود. بر اساس 
این تقســیم بندی از عدد صفر تا ۵۰ هوا »پاک«، 
از ۵۱ تا ۱۰۰ هوا »قابل قبول)سالم( یا متوسط«، 
از ۱۰۱ تــا ۱۵۰ هوا »ناســالم بــرای گروه های 
حساس«، از ۱۵۱ تا ۲۰۰ هوا »ناسالم«، از ۲۰۱ تا 
۳۰۰ هوا »بسیار ناسالم« و از ۳۰۱ تا ۵۰۰ شرایط 

کیفی هوا »خطرناک« است.

 تداوم بارش برف و باران 
در نقاط مختلف کشور

رئیس مرکــز ملی پیش بینــی و مدیریت بحران 
مخاطرات وضع هوا از بارش برف و باران در نقاط 

محتلف کشور تا پایان امروز خبر داد.
صادق ضیاییان، درباره وضعیت جوی شــنبه )۱۴ 
بهمن ماه( گفت: شــنبه این سامانه در نوار شرقی 
کشــور به ویژه در استان های گلســتان، خراسان 
شمالی، خراســان رضوی و ارتفاعات البرز شرقی 
فعال اســت و در برخی مناطق جنوبی سیستان و 
بلوچستان سبب بارش برف و باران می شود سپس  
در اواخر وقت این سامانه از مرزهای شرقی خارج 

می شود.
 همچنین صبح شــنبه در برخــی مناطق غرب 

کشور بارش پراکنده رخ می دهد.
ضیائیان  با اشــاره به  وزش بــاد و گردوخاک در 
برخی نقاط کشور اظهارکرد: شنبه در مرکز شرق 
و جنوب شرق کشور وزش باد شدید و در برخی از 

این مناطق گردوخاک پیش بینی می شود.
وی ادامــه داد: یکشــنبه )۱۵ بهمن ماه( فقط در 
برخی نقاط شمال غرب به ویژه جنوب آذربایجان 
غربی و غرب کردســتان بارش بــرف و وزش باد 
پیش بینی می شــود و در بقیه کشور آسمان صاف 

خواهد بود.
ضیاییان خاطرنشان کرد: دوشنبه )۱۶ بهمن ماه( 
در برخــی نقاط شــمال غرب و غــرب ارتفاعات 
البرز مرکزی بارش پیش بینی می شــود. بیشینه 
بارش دوشــنبه در جنوب آذربایجان غربی، غرب 
کردســتان و شمال غرب کرمانشاه خواهد بود که 

به صورت بارش برف است.
وی دربــاره وضعیت جوی مناطق دریایی کشــور 
گفت: از  جمعه تا یکشــنبه خلیــج فارس، تنگه 
هرمز و دریای عمان مــواج خواهد بود همچنین 

جمعه دریای خزر نیز مواج است.
وی در مــورد وضعیت جوی تهــران طی دو روز 
آینــده نیز اظهار کرد:آســمان تهــران فردا )۱۴ 
بهمن ماه( صاف تا کمی ابری، گاهی شــاهد وزش 
باد و یخبندان با حداقل دمای ۳- و حداکثر دمای 
۶ درجه ســانتیگراد و طی یکشنبه)۱۵بهمن ماه( 
نیمه ابــری و مه رقیق به تدریج وزش باد و کاهش 
ابر در بعدازظهر وزش باد شــدید با حداقل دمای 
۲-  و حداکثر دمای ۷ درجه سانتیگراد پیش بینی 

می شود.
ضیاییــان در پایان گفت: امــروز همدان و زنجان 
با کمینه دمای ۷- درجه ســانتیگراد سردترین و 
بندرعباس با بیشینه دمای ۲۵ درجه سانتی گراد 

گرم ترین مراکز استان  کشور گزارش شده است.

 آب و هوا

 تاثیر قطعی امتحانات نهایی
 در کنکور

وزیر آموزش و پرورش گفت: تاثیر قطعی امتحانات 
نهایی در کنکور، مسیری برای پررنگ شدن تلاش 

دانش آموزان در دوران تحصیل است.
به گــزارش مرکز اطلاع رســانی و روابط عمومی 
وزارت آمــوزش و پرورش، رضامــراد صحرایی، با 
اشــاره به قطعی شــدن تاثیر امتحانات نهایی در 
کنکور گفت: دانش آمــوزان پایه دهم، یازدهم و 
دوازدهــم، امتحانات نهایی دارنــد و این تصمیم 
فراهم نمودن مسیری روشن برای دانش آموزانی 
اســت که در طــول دوران تحصیــل خود تلاش 
می کنند و نقش موسســات کنکــوری را کمرنگ 

خواهد کرد.
وی ادامه داد:  مصوبه تاثیر قطعی امتحانات نهایی 
در پذیرش داوطلبان دانشگاها نشان داد که دانش 
آموزان مناطق محروم می توانند به دانشگاه خوب 
راه یابند و نشانه آن در نفرات برتر کنکور مشخص 
بود که تعداد زیادی از این نفرات از مناطق محروم 

بودند.
صحرایی ادامــه داد: هیچ مکانی به اندازه مدارس 
زنده و فعال نیســت و ۹ ماه از سال دانش آموزان 
در مــدارس حضــور دارند و از فضای آموزشــی 
اســتفاده می کنند و با راه افتادن جریان مدرسه 
ســازی در فواصل زمانی معین، مدارس نوسازی و 

تجهیز می شوند.
صحرایی افزود: آموزش وپرورش سازمان عظیمی 
اســت به طوریکه ۴۰ درصــد کل نیروهای دولت 
در آموزش و پرورش مشــغول خدمت هســتند و 
این نشان از ظرفیت عظیم دستگاه تعلیم و تربیت 

است.
وی ادامه داد: در ســال آینــده ۷۲ هزار نیروی 
معلم اســتخدام خواهیم کرد و خوشبختانه به 
برکت انقــلاب و خدمات دولت ســیزدهم در 
دورترین و صعب العبورترین مناطق کشــور هم 

معلم داریم.

 وضعیت پایدار شیرخشک 
در کشور

سخنگوی سازمان غذا و دارو با تاکید بر وضعیت 
پایدار تولید شیرخشــک در کشــور، گفت: در 
حال حاضر به صــورت میانگین ماهانه بین ۶ تا 
۷.۵ میلیون قوطی شیرخشــک درکشور تولید 

می شود.
دکتر سجاد اســماعیلی ، درباره آخرین وضعیت 
بازار شیرخشــک در کشــور اظهار کرد: بر اساس 
مقتضیــات و آنچه که موقعیت و شــرایط تعیین 
می کنــد، برنامه ریــزی تولیــد شیرخشــک بــا 

کارخانجات داخلی انجام می شود. 
اگر کمبودی وجود داشته و نیاز به تولیدات بیشتر 
باشد، کارخانجات شــیفت بندی می شوند و حتی 
سه شیفته کار می کنند، اما اگر نیاز نباشد و تولید 
بیش از اندازه نیاز داشــته باشــیم، ممکن است 
تاریخ انقضای آن ها تمام شود و بنابراین بر حسب 
نیاز بــازار، برنامه تولید را با کارخانجات هماهنگ 

می کنیم.
وی با اشــاره به اینکه رونــد فعالیت کارخانه ها و 
تولید شیرخشــک پایدار اســت، ادامه داد: تولید 
شیرخشک طبق روال سابق در حال انجام است و 
این درحالیست که سیاست های عرضه شیرخشک 

نیز اصللاح شده است. 
بر اساس استعلامی که از معاونت بهداشت و ستاد 
ملی جمعیت انجام شد، میزان مصرف شیرخشک 
توســط هر کودک ماهانه ۴ الــی ۷ قوطی برآورد 

شده است.
 امــا برای تامیــن رفــاه خانواده هــا ۱۰ قوطی 
شیرخشــک به قیمت یارانه ای تعیین شد که طی 
مــاه خانواده هــا می توانند آن را با نــرخ یارانه ای 
دریافت کننــد. در عین حال تعرفه شیرخشــک 
بیش از ۱۰ قوطی با قیمت غیر یارانه ای محاسبه 
می شود و آن هم تا ســقف ۲۰ قوطی امکان پذیر 

است.
ســخنگوی ســازمان غــذا و دارو از یک طرح 
تســهیلی خرید شیرخشک برای خانواده ها خبر 
داد و گفــت: وقتی کودکی در آخر هفته به دنیا 
می آید و بــه هر دلیلی در رونــد ثبت کد ملی 
آن مشکلی ایجاد می شود، پدر و مادر می توانند 
به کد ملــی خود، برای کودک یک عدد شــیر 
خریداری کنند تا مشــکل تامین شیر به صورت 

موقتی حل شود.
اســماعیلی درباره میزان تولید ماهانه شیر خشک 
گفت: به طــور متغیر، ماهانه بین ۶ تا ۷.۵ میلیون 

قوطی شیرخشک درکشور تولید می شود.

هاشور

همدلی| گروه اجتماعی: درحالیکه »محمدباقر 
قالیباف«  در پاســخ به بســیاری از سیاسیون و 
کارشناسان جامعه شناسی که معتقدند دولت و 
مجلس نمی خواهد لایحه عفاف را قبل از انتخابات 
مجلس اجرایی کند تا مبادا زمینه ساز نارضایتی 
مردم شود، گفته که این لایحه به زودی اجرایی 
خواهد شد، یک عضو کمیســیون ویژه بررسی 
لایحه عفاف و حجاب چنــد روز قبل در صحن 
مجلس مدعی شد که لایحه مزبور توسط فردی 
دستکاری شده و یکی دیگر از نمایندگان نیز گفته 
که نهایی شدن لایحه حجاب منوط به قبول بار 
مالی آن توسط دولت است!.  موضوعاتی که دوباره 
بحث فرضیه نخست یعنی به تعویق افتادن اجرای 
این لایحه تا بعد از انتخابات را به شکلی جدی  تر 
مطرح کرده است. ضمن آنکه باعث شده تا نسبت 
به صحت و کفایت این لایحه تردیدهایی جدی 

به وجود آید. 
اواخر آذر ماه بود که عضو کمیسیون ویژه بررسی 
لایحه عفاف و حجاب طی مناظره  ای از دستکاری 
پنهانی لایحه عفاف و حجاب خبر داد. خبری که 
واکنش بسیاری از دست اندرکاران لایحه مذکور از 
جمله رئیس کمیسیون ویژه بررسی لایحه عفاف 
و حجاب را به دنبال داشــت. آن زمان »موسی 
غضنفرآبادی« در گفت وگویی اظهارات »حسن 
نوروزی« پیرامون دستکاری پنهانی لایحه عفاف 
و حجاب را تکذیــب کرد، البته او در ادامه گفت 
که »به غیر از هیئت رئیسه هیچ کس به سامانه 

دسترسی ندارد.«
حالا سه شــنبه هفته گذشــته، خبر دستکاری 
پنهانــی لایحه عفــاف و حجاب محــور بحث 
قالیباف و شخص غضنفرآبادی در صحن مجلس 
مطرح شد. زمانیکه  اظهارات بین رئیس مجلس 
و رئیس کمیســیون ویژه بررسی لایحه عفاف و 
حجاب در مورد زمان اجرایی شدن لایحه کار به 
تخلفات این کمیسیون و تذکرات معاونت قوانین 
پیرامون دستکاری لایحه عفاف و حجاب رسید 
و غضنفرآبــادی گفت که خارج از نظر شــورای 
نگهبان، تغییراتی در لایحه صورت نگرفته است. 
موضوعــی که قالیباف در واکنش به آن گفت: » 
تغییر مصوبات تاییدشده توسط شورای نگهبان 
خلاف قانون اساســی است. با شورای نگهبان نیز 
صحبت کردم که مجــدد تأکید کردند هرگونه 
تغییر بندهای تاییدشــده توسط شورای نگهبان 

غیرقانونی است و قبول نکردند.« 
افشاگری رسمی

موسی غضنفرآبادی، نماینده بم، وزیر کمیسیون 
حقوقی و قضایی مجلس، چند روز قبل در صحن 
علنی مجلس اعلام کرد: »نهایی شــدن لایحه 
حجاب منوط به قبول بار مالی آن توسط دولت 
است که هنوز این اتفاق نیفتاده است و هرگونه 
تغییر موادی که از سوی شورای نگهبان با اشکال 
مواجه نشده، خلاف قانون اســت.« او با استناد 
به ماده ۲۲ آئین نامه داخلی مجلس، به قالیباف 
گفت: »کار هایی در مجلــس اتفاق می افتد که 
لازم اســت گلایه مندی خودمان را اعلام کنیم؛ 
۲ نامه توسط معاون قوانین مجلس منتشر شده 
که در آن قید شده که تخلف کمیسیون قضایی 
و حقوقی محرز شــده و این اقدام بی ســابقه ای 
است. مشخص نیست با چه انگیزه ای موضوعات 
تخصصی منتشر می شود. شاید می خواهند بگویند 
که قالیباف پیگیر لایحه عفاف و حجاب بود و در 
مقابل کمیسیون قضایی و حقوقی نسبت به این 

امر بی توجهی کرده درحالی که اینگونه نیســت. 
شــما و کمیســیون قضایی و حقوقی همزمان 

پیگیری های لازم را انجام دادید.«
محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس در واکنش به 
تذکر غضنفرآبادی تاکید کرد: »مجلس اصرار دارد 
در اســرع وقت لایحه حجاب به تصویب برسد. 
چند روز قبل گفتیم کمیسیون قضایی و حقوقی 
به همراه هیئت رئیســه مجلس پیگیر تصویب 
لایحه حجاب هســتند. اما چند اشــکال پیش 
آمد؛ اولاً بررســی اشکالات لایحه در کمیسیون 
قضایی حــدود یک ماه به طول انجامید و تأخیر 
خورد، ثانیاً ما بیش از ۲۵ روز اســت برای اصل 
۷۵ )قبول بار مالــی( به دولت نامه زدیم و هنوز 
جــواب ندادند و ثالثاً تغییر مصوبات تائیدشــده 
توسط شورای نگهبان خلاف قانون اساسی است. با 
شورای نگهبان نیز صحبت کردم که مجدد تأکید 
کردند هر گونه تغییر بند های تائیدشــده توسط 

شورای نگهبان غیرقانونی است و قبول نکردند.«
مخالفان طرح

این لایحه اما همچنان مخالفان و منتقدان خودش 
را دارد. حتــی از بین خود نزدیــکان به دولت. 
»سکینه سادات پاد« دستیار رئیس جمهور یکی 
ار همین افراد است. وی در بخشی از انتقادهایش 
می گوید: لایحه عفاف و حجــاب در ابتدا با ۱۵ 
ماده که ۹ ماده آن توســط قوه قضائیه و ۶ ماده 
آن توسط قوه مجریه تدوین شده بود، به مجلس 
فرستاده شد. همچنین معتقدم بهتر بود این لایحه 
اصل هشتاد و پنجی نمی شد. همین موضوع باعث 
شد تا این لایحه موجب دو قطبی شدن جامعه و 
دستاویز عده ای برای حساس کردن مردم به نظام 
شود. ســادات پاد  در مورد احتمال عمدی بودن 
تعلــل در اجرای این لایحه نیز می گویند: لایحه 
عفاف و حجاب بین مجلس و شورای نگهبان به 
اصطلاح پاسکاری می شود تا تصویب آن به بعد 
از انتخابات بیفتد، حرف درستی نیست. بلکه این 
رفت و آمد لایحه حجاب به دلیل شتابزدگی در 
تدوین و تنظیم آن بوده است؛ تا جایی که شورای 

نگهبان حدود ۱۲۳ ایراد به آن وارد کرده است.
»نــوری قزلجه« نماینده منتقد اصل هشــتاد و 
پنجی شــدن لایحه عفاف و حجاب هم در این 
زمینه می گوید: وقتی گفته می شود لایحه عفاف 
و حجاب قبل از انتخابات به صحن علنی مجلس 

بیاید یا خیر؟، حاکی از آن است که طراحان این 
لایحــه و تصویب کننــدگان آن، در مورد اینکه 
لایحه عفاف و حجاب مقبولیت و قابلیت اجرایی 
خواهد داشت یا خیر و جامعه چه واکنشی به آن 
نشان خواهد داد، شــک و تردید دارند، در اینجا 
مشخص می شــود که لایحه چه محتوایی دارد، 
کاملاً مشخص اســت.همچنین در مورد لایحه 
عفاف و حجاب نظر حوزه های علمیه، دانشگاه ها، 
اندیشــکده ها و پژوهشگاه ها گرفته نشده که در 
نتیجه آن قانون پختــه، نافذ و مانعی را تصویب 

کنند.
وی ادامه می دهد:در مجموع به نظر بنده اینها ابِا 
دارند مصوبه ای که به صورت غیرعلنی و محدود 
بررسی شده، نظرات به صورت کامل در مورد آن 
گرفته نشده است، همچنین حوزه ورود آن بسیار 
گسترده است چنانچه بحث تعرفه ها، معافیت ها، 
صدور مجوزهای کســب و کار، دوربین گذاشتن 
و غیره را شامل می شود، لذا لایحه مذکور علاوه 
بر عفاف و حجاب به حوزه های دیگری ورود پیدا 
کرده است. معتقدم  خودشان هم شک دارند که 
قانون به ایــن بزرگی و مهمی چگونه می خواهد 
اجرا شــود؟ لذا خودشان هم دچار شک و تردید 
هستند که این قانون با استقبال عمومی جامعه 
روبرو خواهد شــد و اجرایی می شــود یا چنین 

مواردی اتفاق نمی افتد.
مرد در سایه کیست؟

این نماینده منتقد مجلس احتمال دســتکاری 
لایحــه حجاب و عفــاف را منتفی ندانســته و 
می گویــد: بنده هم همین احتمــال را می دهم. 
بله، فرد دیگری غیر از هیئت رئیســه و اعضای 
کمیسیون ویژه بررسی لایحه عفاف و حجاب به 
لایحه مذکور دسترسی داشته است چراکه زمان 
بررســی لایحه عفاف و حجاب از برخی اعضای 
کمیسیون ویژه بررســی لایحه عفاف و حجاب 
می شنیدم که می گفتند موارد مربوط به لایحه 
به صورت آماده می آید.وی همچنین در خصوص 
دخالت افرادی خارج از مجلس در این لایحه نیز 
می گوید:من هم معتقدم افرادی خارج از مجلس 
به لایحه دسترسی داشتند و احتمال دارد آنها هم 
در موضوع دخیل باشند. البته همه موارد مذکور 
احتمالات اســت و بنده بــدون اطلاع نمی توانم 
کسی را متهم کنم اما اکنون رسماً باید به ادعای 

نائب رئیس کمیسیون ویژه بررسی لایحه عفاف 
و حجاب که می گوید دســتکاری صورت گرفته، 
پاسخ داده شود و مشخص کنند چه کسی لایحه 
را دستکاری کرده و یا بگویند چنین مواردی نبوده 

و صحت ندارد.
روایت  ها در مــورد فرد مرموزی که این لایحه را 
دستکاری کرده اما به همین جا ختم نمی شود. 
حســن نوروزی، عضو کمیســیون ویژه بررسی 
لایحه عفاف و حجاب نیز چنــدی قبل در این 
مورد گفته بود: قضیه این است که فردی خورد 
را به عنوان مشاور قالیباف جا زده و در کار لایحه 
عفاف و حجاب که کمیسیون ما بر روی آن کار 
می کند، دخالت می کند، به این ترتیب که هر از 
گاهی موردی را اضافه می کند. این فرد ۳ مورد را 
به لایحــه عفاف و حجاب اضافه کرده بود. اولین 
مورد این بود که اگر آمر به معروف به طرف مقابل 
توهین کند، می تواند شکایت کند، این بند یعنی 
فاتحه لایحه را خواندن، به عبارت دیگر وضعیت 
به این صورت می شود که اگر به فردی گفته شود 
چرا حجاب نــداری؟ او این صحبت را به عنوان 
توهین قلمداد کند، در نتیجه دیگر کسی امر به 
معروف و نهــی از منکر نمی کند.وی افزود: مورد 
دومی که توسط فرد مذکور به لایحه اضافه شده 
بود این اســت که رئیس اداره مسئول است که 
کسی در اداره تخلف نکند اما این فرد نوشته بود 
» در داخــل اداره«، به این معنی که برای نمونه 
اگر کســی از وزارت آموزش و پرورش یا وزارت 
علوم بیرون برود و سرش را برهنه کرد به رئیس 
اداره ارتباطی ندارد. وقتی لایحه عفاف و حجاب را 
در محضر شورای نگهبان اصلاح می کردیم گفتیم 
این ۲،۳ مورد به لایحه اضافه شده و ما آن را حذف 
کردیم.نوروزی گفت: واقعیت امر این است که قلب 
قالیباف پاک اســت اما وقتی بنده از دستکاری 
لایحه خبر دادم به من گفت که از شما شکایت 
می کنم و من هم گفتم شکایت بفرمایید. بدین 
ترتیب به نظر می رسد ابهامات این لایحه همچنان 
بدون آنکه پاسخ   های روشنی به آن داده شود، باقی 
اســت. اینکه چگونه و چرا فردی که حتی عضو 
نمایندگان مجلس هم نیست، آنقدر قدرت دارد 
که لایحه مجلس را دســتکاری می کند؟ ضمن 
آنکه چرا هیچ کس جرات و جســارت آن را ندارد 

که نامی از این مرد در پس سایه ببرد؟!  

همدلی فرآیند دستکاری و تصویب این  لایحه جنجالی را بررسی می کند: 

تصویب لایحه حجاب و عفاف؛ بعد از انتخابات؟

همدلی| آتش سوزی بیمارستان گاندی خاموش شد، ۹۳ بیمار 
از بیمارستان خارج شدند و به سایر مراکز درمانی منتقل شدند، 
شهرداری و آتش نشانی نکات اولیه درباره عدم ایمنی بیمارستان 
گاندی و بی توجهی به هشــدارها را مطــرح کردند، اما بعد از آن 
چیزی که به جنجال بیمارســتان گاندی اضافه کرد درخواست 
تیم مدیریتی این بیمارستان از دولت بود، درخواست کمکی که 
واکنش  برانگیز شد.به گزارش خبرآنلاین: درسی که عبرت نشد، 
روزی که ساختمان پلاســکو آنقدر در آتش سوخت تا فرو بریزد 
پایان حادثه برای ســاختمان های نا ایمن نبود، بعد از آن با فرو 
ریختن متروپل با ۴۳ کشــته فاجعه بزرگتری درست شد، حتی 
اینجا برخورد با ساختمان ســازیِ ناایمن هم منجر به مرگ شده 
است که پرونده ریزش ســاختمان در خلازیر گواه آن است. اما 
هیچکدام عبرت نشدند تا صدای آژیر آتش نشانی یک بار دیگر لرزه 
به اندام بیندازد، این بار نه مجتمع تجاری و مســکونی بلکه یک 
بیمارستان ســبب به صدا درآمدن زنگ ایستگاه های آتش نشانی 
شد، ساعت ۷ عصر روز ۵ بهمن ۱۴۰۲ خبر رسید که بیمارستان 
گاندی در حریق آتش محاصره شــده است، فلیم زیر جزو اولین 

تصاویر از آتش سوزی بیمارستان گاندی است.
اخطار پشت اخطار؛ می توانست فاجعه آفرین باشد!

با اعلام آتش ســوزی در بیمارســتان گاندی تیم های امدادی و 
آتش نشانی به محل حادثه رسیدند، با تلاش هایی که انجام شد 
هم آتش سوزی که بیشتر در نمای کامپوزیتی ساختمان بود به 
سایر بخش ها سرایت نکرد و هم بیماران به سلامت از بیمارستان 
خارج شدند. شهریار عسگری، رئیس بیمارستان گاندی اعلام کرد: 
»خوشبختانه ۹۳ بیمار بستری در بیمارستان در فاصله کوتاهی 
به بیمارستان های مجاور منتقل شدند و هیچگونه آسیب جانی 

نداشتیم.«
آتش بیمارســتان خاموش شد و مدیرعامل سازمان آتش نشانی 
و خدمات ایمنی شــهر تهران نمای کامپوزیت را عامل انتقال و 
گســترش آتش به سایر طبقات بیمارســتان گاندی اعلام کرد. 

به گفته قدرت الله محمدی: »از ۹ جنین تا بیمار ۷۰ ســاله و ۱۱ 
بیمار ای سی یو نجات پیدا کردند.«

او گفت: »تنها یک بیمار بود که اگر دســتگاه از وی قطع می شد 
از بین می رفت که در یک اتاق ویژه با مراقبت های ویژه نگهداری 

کردیم و آن بیمار هم نجات پیدا کرد.«
در ایــن بین برخی منابع خبری رها شــدن یک ته ســیگار در 
کارتن هــای دارو را علت آتش ســوزی اعلام کردند، موضوعی که 
آتش نشانی به آن واکنش نشــان داد، معاون پیشگیری سازمان 
آتش نشانی و خدمات ایمنی شهر تهران با رد این خبر گفت که 

علت وقوع حریق در بیمارستان گاندی در حال بررسی است.
دلیل بروز یک حادثه

علت حادثه هرچه باشــد، چیزی از غیر ایمن بودن ســاختمان 
بیمارســتان گاندی کم نمی کند، به همین دلیل شــهرداری و 
آتش نشانی بارها به این بیمارستان هشدار داده بودند؛ خسروانی، 
مدیر بحران منطقه ۶ شــهرداری تهران گفت: »با خود مدیریت 
بیمارستان ســه جلســه برگزار کردیم، آخرین جلسه دهم ماه 
گذشته )۱۴۰۲/۱۰/۱۰( در بیمارستان دی بود که اکثر مدیران 
بیمارستان ها از جمله مدیر بیمارستان گاندی حضور داشتند، آنجا 
قرار شد بیمارستان ها تشکیل پرونده بدهند تا بتوانند آخرین نکات 
ایمنی را رعایت کنند.«آتش نشانی هم اعلام کرد قبل تر ۵ مرتبه 
به دلیل رعایت مسائل ایمنی به این بیمارستان هشدار داده بودیم، 
جلال ملکی، سخنگوی آتش نشانی تهران گفت: »تاکنون ۵ مرتبه 
به بیمارســتان گاندی اخطار ناایمن بودن داده شده  بود. آبان ماه 
سال جاری آخرین باری بود که به این بیمارستان در جلسه کمیته 
ایمنی منطقه هشــدار و اخطار دادیم و قول رفع ایرادات را داده 

بودند اما ترتیب اثر نداده اند.«
بلافاصله بعد از آتش سوزی، آتش نشانی تصاویر اخطارهایی که به 
بیمارستان گاندی داده بود را منتشر کرد، اخطارهایی که رعایت 
نکردن شان هم سبب آتش سوزی شد و هم برای خاموش کردن 
نیروهــای امدادی را به زحمــت انداخت، به گفته مهدی بابایی، 

رئیس کمیته ایمنی شــورای شهر تهران: »سیستم اعلام حریق 
اطفاء فعال نبودند. کپســول آتش نشــانی هم به اندازه کافی در 
بیمارستان وجود نداشت. تمام این موارد نشان از اهمال کاری دارد 

و قطعا رئیس بیمارستان از وضعیت ناایمن اطلاع داشته است.«
شاید به همین دلیل بود که سوده نجفی، رئیس کمیته سلامت 
شورای شهر تهران گفت: »اگر اقدامات و تلاش های مداوم عوامل 
آتش نشــانی نبود، این حادثه با توجه به موقعیت بیمارستان و 
بیمارانی که در آن حضور داشتند می توانست فاجعه آفرین باشد.«

بغضی نمایشی یا...؟
آتش سوزی بیمارســتان گاندی خاموش شد، ۹۳ 
بیمار از بیمارســتان خارج شدند و به سایر مراکز 
درمانی منتقل شــدند، شــهرداری و آتش نشانی 
نکات اولیه درباره عدم ایمنی بیمارستان گاندی و 
بی توجهی به هشــدارها را مطرح کردند، اما بعد از 
آن چیزی که به جنجال بیمارستان گاندی اضافه 
کرد، درخواســت تیم مدیریتی این بیمارستان از 
دولت و رئیس جمهور بود، محمد حسن بنی اسد، 
مدیرعامل هتل بیمارستان گاندی به همراه تعدادی 
از مدیران این بیمارســتان چند روز بعد از حادثه 
ویدیویی منتشر کردند، آن ها در این ویدیو از دولت 
تقاضا کردند مانند حمایت از کسانی که در حادثه 
ساختمان پلاسکو ضرر کردند، برای پرداخت حقوق 
کارکنان و پزشــکان بیمارستان گاندی که مدتی 
فعالیت اقتصادی! نخواهد داشــت به آن ها کمک 
ادامه در صفحه 5 کنند. 

درسی که عبرت نشد

مدیران بیمارستان گاندی باید حمایت شوند؟


